
Protokół Nr 0512020 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku 

z dnia 2S wr.z.eśnia 2020 roku 

W dniu 25 września 2020 roku o godzinie 08:00 w sali konferencyjnej Gminnego 
Ośrodka Kultury w Nowym Miasteczku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Stałych 
Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku. W posiedzeniu komisji uczestniczyło trzynastu 
(13) radnych (brak Pawia Kozłowskiego, Prz.emyslawa Radeckiego) co stanowiło 

kworum wszystkich komisji. Obradom przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej 
Anatol Komamicki. 

Proponowany porządek obrad: 
I. Otwarcie komisji. 
2. Wprowadzenie ewenrualnych zmian do porządku obrad komisji. 
3. Opinia do projektu uchwały w sprawie powołania Rady Programowej Gminnego 

Ośrodka Kulrury w Nowym Miasteczku. 
4. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL1X/293/20ł4 Rady 

Miejskiej w Nowym Miasteczku z dnia 5 listopada 2014 r. w sprawie 1ikwidacji 
Ośrodka Kulrury i Sportu w Nowym Miasteczku w celu przekształcenia w Gminny 
Ośrodek Kulrury w Nowym Miasteczku. 

5. Opinia do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania prz.estnennego Gminy Nowe Miasteczko. 

6. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowe Miasteczko 
na 2020 r. 

7. Opinia do projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Nowe Miasteczko na lata 202G-2028. 

8. Opinia do projektu uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
Gminy Nowe Miasteczko. 

9. Opinia do projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 
dochody budżetu Gminy Nowe Miasteczko za pomocą innego instrumentu 
płatniczego. 

10. Opinia do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2020 roku 
dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane z utworzeniem stanowiska 
Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

II. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr XLV /293/8018 Rady 
Miejskiej w Nowym Miasteczku z dnia 10 sierpnia 2018 roku w sprawie wysokości i 
zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowych dla podmiotów prowadzących żłobki 
lub kluby dziecięce na terenie Gminy Nowe Miasteczko. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Zakończenie posiedzenia komisji stałych. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie komisji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Anatol Komamicki przywitał Radnych, gości i przeczytał 
proponowany porządek obrad. Na podstawie listy obecności stwierdził kworum wszystkich 
komisji . 

2. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad komisji. 
Przewodniczący zapytał czy do porządku obrad włączyć punkt " Opinia do wykonania budżetu 
gminy za / półrocze 2020 roku ". Radni zgodzili się wprowadzić temat do punktu 12, a 



pozostałe po nim przesunąć o jeden. Ze względu na obecność Prezesa Fundacji Wzgórza 
Dałkowskie - Tadeusza Walkowiaka Przewodniczący zaproponował przesunięcie punktu 

"Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr XLV/293/8018 Rady Miejskiej 
w Nowym Miasteczku z dnia lO sierpnia 2018 roku w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 
rozliczania dotacji cełowych dla podmiotów prowadzqcych t/obki lub kluby dziecięce na 

terenie Gminy Nowe Miasteczko" do punktu 5. 
Więcej propozycji zmian nie było. Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad ze 
zmianami jak wy±ej, w głosowaniu jawnym program został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnycb - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ladu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

3. Opinia do projektu uchwały w sprawie powolania Rady Programowej 
Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Miasteczku. 

Przewodniczący poprosił Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Grzegorza Zwarycza o 
przedstawienie projektu uchwały, Dyrektor Grzegorz Zwarycz wyjaśnił, te w 2020 roku mija 
5-cio letnia kadencja obecnej rady programowej i należy wybrać na nową kadencję nowy 
skład rady. Stwierdził także, że propozycje osób do nowego składu są przemyślane, a osoby te 
wyraziły zgodę na kandydowanie. Radny Marek Miszczak. zapytał czy rada programowa 
bierze udział w opiniowaniu rocznego planu pracy GOK - tak, odpowiedział Grzegorz 
Zwarycz. Więcej uwag i pytań nie bylo. Przewodniczący Rady odczytal projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowani a nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za, 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednoglośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej , Ladu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

4. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/293/2014 
Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku z dnia 5 listopada 2014 r. w sprawie 
likwidacji Ośrodka Kultury i Sportu w Nowym Miasteczku w celu 
przeksztalcenia w Gminny Ośrodek Kultury w Nowym Miasteczku. 

Projekt uchwały przedstawiła Bunnistrz Danuta Wojtasik, która wyjaśniła, że uchwala 
wprowadza do statutu GOK zapisy, które umożliwią dyrektorowi wnioskowanie o 
dofinansowanie w projektach które wymagają takich zapisów - np. o przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Bunnistrz odczytała treść projektu uchwały. Uwag i pytań nie było, 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ladu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

5. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr XLV/293/8018 
Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku z dnia lO sierpnia 2018 roku w sprawie 
wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowych dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Nowe Miasteczko. 

Głos zabrała Bunnistrz Danuta Wojtasik która poinformowała, o tym, że kończy działalność 
przedszkole niepubliczne ze żłobkiem w Nowym Miasteczku, a nowym zainteresowanym 
prowadzeniem takiej placówki w tej samej lokalizacji (nieruchomość prywatna) jest Fundacja 
Wzgórz Dalkowskich. Obecny na posiedzeniu Prezes fundacji Tadeusz Walkowiak 
poinformował, te Fundacja Wzgórz Dalkowskich poważnie bierze pod uwagę uruchomienie 
żłobka dla ok 20 dzieci, i wstępnie oszacowała już koszty na jedno dziecko. Ze wstępnych 



wyliczeń wynika, że zapisana w poprzedniej uchwale kwota 200 zł będzie niewystarczająca. 
Fundacja proponuje dotację ze strony gminy w wysokości 300 zł na jedno dziecko. Całkowity 
koszt pobytu dziecka to kwota ok. 785 zł na miesiąc. Fundacja prowadzi przedszkola i 1:łobki 
w innych gminach i uun dopłaty gminne wynoszą: Siedlisko - 280 zł (lokal gminny), Głogów 
- 320 zł, Szprotawa 162 zł. Skarbnik Dorota Jatczak zapytała od kiedy zaczął by 
funkcjonować żłobek - od listopada odpowiedział Tadeusz Walkowiak. Bunnistrz zachęcała 

Radnych do podjęcia uchwały ponieważ taka fanna prowadzenia żłobka jest dla gminy 
korzystna ze względu na przełożenie kosztów prowadzenia na podmiot zewnętrzny. przy 
jednoczesnym zwiększeniu liczby miejsc dla najrnłodszych dzieci w gminie. Radny Łukasz 
Borkowski zapytał czy w budtecie gminy znajdą się środki na finansowanie dotacj i w kwocie 
300 zł na dziecko. Skarbnik odpowiedziała, że środki są zapewnione w budżecie na dotacje 
dla żlobka, który zamknął działalność i będą wypłacane dla nowego podmiotu przez 2 m-ce, a 
łączna zaplanowana kwota w budżecie jest wystarczająca. Więcej uwag i pytań nie było. 
Projekt uchwały odczytała Burmistrz Danuta Wojtasik. 

Przystąpiono do glosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały . 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ładu i Ponądku Publicznego - jednogłośnie za. 

6. Opinia do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmia ny Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowa nia przestrzennego Gminy Nowe 
Miasteczko. 

Bunnistrz wyjaśniła, że zmiany w studiwn wprowadzane są na wniosek zainteresowanych 
mieszkańców z Borowa Wielkiego i Gołaszyna, oraz gminy gdzie zmiana dotyczy pałacu w 
Popęszycach. Burmistrz wyjaśniła, że pomysł kupna przez gminę w przetargu pałacu w 
Popęszycach na cele i potrzeby wsi jest już nieaktualny. Przyczyną odstąpienia od kupna są 
względy ekonomiczne, oraz to, że gmina skorzystał z okazji kupna pozostałych części 

wspólnych w nieruchomości w której aktualnie mieści się sala wiejska celem jej powiększenia. 
Radny Zbigniew Podgórny zapytał czego tyczy się wniosek zmian w Borowie Wielkim. 
Burmistrz poinformowała, że mieszkaniec na gruntach zalesionych planuje inną działalność. 
Burmistrz odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Więcej uwag i pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej , Ładu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

7. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie G m iny Nowe 
Miasleczko na 2020 r . 

Burmistrz Danuta Wojtasik przedstawiła Radnym powód dokonania największych zmian w 
budżecie. Zmniejszenia wydatków dotyczą przesunięć terminów wyłonienia wykonawcy na 
realizację inwestycji termomodernizacji budynków szkoły w Nowym Miasteczku. Podobnie 
zmniejszenia wpływów dotyczą kwot planowanej dotacji na inwestycję termomodernizacji. 
Skarbnik Dorota Jatczak omówiła pozostałe mniejsze zmiany w budżecie, które dotyczą 
większych wpływów z opiat skarbowych, korekty kwot dotacji na świadczenia dla Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Skarbnik poinformowała Radnych o możliwych zmianach w projekcie 
do czasu sesji w załączniku fundusze sołeckie ze względu na planowany wniosek Sołectwa 
Milaków. Więcej uwag i pytań nie było. Projekt uchwały odczytała Skarbnik Dorota Jatczak. 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 



Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej , Ładu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

8. Opinia do projektu uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Nowe Miasteczko na lata 2020-2028. 

Skarbnik Dorota Jatczak wyjaśniła, że zmiany w WPF spowodowane są zmianami w 
budżecie dotyczącymi tennomodemizacji budynków szkoły w Nowym Miasteczku 
opiniowanymi w poprzednim punkcie obrad. Pytań nie było. Projekt uchwały odczytała 
Skarbnik Dorota Jatczak. 

Przystąpiono do glosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ladu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

9. Opinia do projektu uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Gminy Nowe Miasteczko. 

Skarbnik Dorota Jatczak przypomniała, że uchwała w poprzednim miesiącu po omówieniu 
na komisji wspólnej nie trafiła na sesję gdyż wymagała szerszej analizy i konsultacji. 
Skarbnik odczytaJa treść uchwaJy dokladnie tłumacząc jej zapisy. Przewodniczący Rady 
stwierdzi ł , że obecnie projekt uchwały jest właściwy, a jego zapisy dobrze regulują proces 
zatwierdzania budźetu gminy. Pytań nie było. 

Przystąpiono do glosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ladu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

10. Opinia do projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zaplaty podatków 
stanowiącycb dochody budżetu Gminy Nowe Miasteczko za pomocą innego 
instrumentu płatniczego. 

Skarbnik Dorota Jatczak przypomniała, że gmina przystąpiła do programu "Polska 
Bezgotówkowa" w wyniku którego urząd i sołtysi otrzymali nieodpłatnie na rok terminale 
płatnicze (łącznie 15 szt.) dzięki którym istnieje możliwość pobierania podatków i opłat 
lokalnych bezgotówkowo. Wiceprzewodnicząca zapytała jaki będzie koszt uslugi po okresie 
nieodplatnym - Skarbnik odpowiedziała, że jeszcze tego nie analizowano bo nie do końca 
wiadomo gdzie i ile terminali się sprawdzi. Ze wzgl ędu, na to że sołtysi w uchwale o 
pobieraniu podatków w drodze inkasa nie mają wpisanej takiej fonny pobierania podatków i 
wynagradzania za nią, należy to uregulować w oddzielnej uchwale. Skarbnik Dorota Jatczak 
odczytala treść projektu uchwały. Pytań nie było. Wyszedł Radny Grzegorz Zwarycz. 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budzetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ocbrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Ładu i Porządku Publicznego - jednogłośnie za. 

11. Opinia do projektu ucbwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2020 
roku dla Powiatu Nowosolsltiego na zadania bieżące związane z utworzeniem 
stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. 



Skarbik Dorota latczak poinformowała Radnych, ~e w budżecie gminy na 2020 rok zapisano 
kwotę na cel z projektu uchwały, mimo to kwoty nie można przekazać bez specjalnej uchwały 
która taką pomoc zatwierdza. Radna Małgorzata Zmijowska zapytała jak s ię układa 
współpraca z konserwatorem zabytków w czasie pandemii - Bunnistrz poinfonnowała, 1:.e 
praca i kontakt w formie zdalnej przebiega skutecznie i dobrze. Burmistrz Danuta Wojtasik 
odczytała treŚĆ projektu uchwały. Pytań nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad pozytywną opinią do projektu uchwały. 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych - jednogłośnie za. 
Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 
Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska - jednogłośnie za. 
Komisja Gospodarki Komunalnej , Ładu i Porządku Publicznego . jednogłośnie za. 

12. Opinia do wykonania budżetu gminy za l półrocze 2020 roku. 
Skarbnik Dorota Jatczak odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Zielonej Górze nt. wykonania budżetu za pierwsze półrocze. Skarbnik omówiła najważniejsze 
pozycje budżetu w kontekście ich wykonania w pierwszym półroczu 2020 roku. Zauważyła, 

że epidemia koronawirusa nie wpłynęła na wysokość dochodów w gminie. Stosunek 
wydatków do dochodów jest 1 mln złotych na plusie. Poinformowała o stabilnej sytuacji w 
spłacie kredytów, oraz o małym wykonaniu zaplanowanych inwestycj i. 
Na rachunku bie~cyro obecnie jest kwota 2 mln złotych. Skarbnik omówił. wykonanie n. 
poszczególnych działach i rozdziałach kategorii bud1:etowych. Pytań nie było . 
Przewodniczący poprosił komisję budżetową o glosowanie nad pozytywną opinią do 
wykonania bud~etu gminy za l półrocze 2020 r. 
Głosowała Komisja Budżetu i Integracji Europejskiej - jednogłośnie za. 

13. Sprawy bieżące. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Zmijowska podziękowała za wykonanie 
drogi asfaltowej do cmentarza w Miłakowie i poprosiła o zajęcie się wycinką krzaków w 
pobliżu przystanków autobusowych w Miłakowie. Burmistrz zgłosiła sprawę do Kierownika 
ref. komunalnego Andrzej. Włodarczak •. 
Radny Paweł Pawliszyn zapytał o dalsze losy inwestycji przebudowy drogi powiatowej w 
Rejowie. Burmistrz odpowiedziała, że pytanie takie należy kierować do powiatu, urząd 

miejski nie posiada oficjalnych informacj i na ten temat. 
Wiceprzewodnicząca Małgorzata Żmijowska poprosiła o informację nt. wpływu na wydatki 
gminne nowego planowanego podatku tzw. deszczowego. 
Radny Krzysztof Kuźmiński poprosił o posprzątanie resztek bałaganu na terenie przy 
śmietnisku na osiedlu przy ul. 22 Lipca. 
Radny Mariusz Sikora zapytał o stan prac przy budowie odcinka chodnika w Gołaszynie. 

Burmistrz odpowiedziała, że wykonawca zapewnił, że rozpocznie prace na początku 
października. 

Więcej pytań, spraw nie było. 

14. Zakończenie posiedzenia komisji stałycb. 
Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie wspólne Komisji Stałych Rady Miejskiej. 
Protokół jest dostępny na stronie internetowej BlP Urzędu Miejskiego. 

Protokołował: 
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